
 

 

Smutné výročí vyhlášení samostatnéČSR
  V minulých  dnech  jsme  si  si  p řipomn ěli  105. výro čí  vyhlášení  samostatné
Československé republiky. Spole čný stát Čechů a Slovák ů ale nevydržel ani 75
let.  Politické síly,  které  uchopily moc po roce 198 9,  upřednostnily své  osobní
zájmy a Československo rozbily.
  Nejprve  ho rozdělily jako stát,  aby následně  mohly vydrancovat  jeho ekonomiku.
Loupež  století,  provedená  pravicovými  vládami,  výrazně  ovlivnila  životní  úroveň
obyvatel bývalého Československa. Naše země přestala být suverénním hráčem na
světových  trzích  a stala  se  „krmelcem“  nadnárodního  kapitálu.  Svůj  díl  si  urvali
i domácí dravci, ze kterých se stala novodobá oligarchie. Přes sliby o dosažení životní
úrovně západní Evropy se po 20 letech členství v Evropské unii k západoevropským
zemím ani nepřibližujeme.
  Více než šestina našeho HDP v řádu stovek miliard korun je každý rok odsávána do
zahraničí. Ani po 30 letech samostatné České republiky není dostavěna dálniční síť.
Není  postaven  ani  kilometr  vysokorychlostní  železnice.  Bytová  výstavba  není
dostačující  a ceny  bydlení  dosahují  astronomických  částek.  Rapidní  růst  životních
nákladů  a reálný  pokles  mezd,  to  vše  je  realita  posledních  let.  Zatímco  hrstka
nejbohatších Čechů jen za poslední rok zbohatla o desítky miliard korun, státní dluh
přesáhl astronomické 3 biliony korun. Přitom zisky pouhých 5 podnikatelů z TOP 10
v ČR přesáhly v roce 2022 280 miliard korun. V témže roce zisk bank poprvé překročil
100 miliard. Zisky energetických společností atakují výši 190 miliard. A řadoví občané?
Těm reálně poklesly mzdy, a to dokonce dvakrát více, než je průměr EU. Dvě třetiny
pracujících v České republice nevydělávají tolik, aby byly sobě a svým domácnostem
schopny  pokrýt  náklady  na  běžný  život.  Taková  je  smutná  realita  dnešní  doby.
  A co Fialova vláda? Osekává výdaje na veřejné služby,  ale ty na zbrojení rostou
závratným tempem. Neřeší drasticky se zhoršující sociální situaci občanů ČR, ale jde
na ruku zahraničním zbrojařským koncernům.
 KSČM se tak v dob ě 105. výro čí  založení Československé republiky obrací na
všechny ob čany ČR: Pojďme spole čně  vystavit  Fialov ě  vlád ě  závěrečný účet.
První p říležitostí budou již za n ěkolik m ěsíců volby do Evropského parlamentu!
                  Fialo, sta čilo!                                                            VV KSČM

Realita vládnutí 5koalice: Miliony lidí na i pod hr anicí chudoby a
další komentá ře Kateřiny Kone čné     - Bez obalu

»Změna, které můžete věřit«, »Silný program pro silné Česko«. I
tak  zněly  před  dvěma  lety  slogany  SPOLU  v  kampani  do
sněmovních  voleb.  Realita  po  dvou  letech  vládnutí  pětikoalice?
Milion lidí pod hranicí chudoby a jen těsně nad ní další dva miliony
lidí. A zasažena chudobou je pod vládou SPOLU a PirStanu nově
také  střední  vrstva.  Dle  analytické  zprávy,  kterou  si  nechala
vypracovat  Charita  ČR,  se  situace  za  poslední  rok  zhoršila

zejména  pro  rodiny  s  nízkými  příjmy.  Důvodem  je  výrazný  vzestup  cen,  který  u
některých komodit od roku 2020 dosáhl až 40 %. A jedná se o komodity a služby, jež
se  dotýkají  všech  bez  rozdílu  příjmů.  Jde  o  stravování,  odívání  nebo  předražené
energie. Podle zmíněné zprávy vynaloží průměrná rodina měsíčně na stravování 11
tisíc korun, zatímco ještě před dvěma lety to bylo o 3600 korun méně. I proto je od
letošního roku trendem, že i lidé ze středních společenských vrstev musí navštěvovat
potravinové banky, aby vůbec měli  co jíst. Pokud vláda nezastaví další zdražování,
může se tak snadno stát, že ČR nebude jen zemí zasaženou chudobou energetickou,
ale budeme čelit  také nevídané chudobě potravinové. Jediné, co zatím proti tomuto
negativnímu trendu vláda udělala, je schválení úsporného balíčku, kvůli  kterému se
zdraží skoro všechno, od léků přes kadeřnici až po pivo
  Navíc  dle  řady  ekonomů  povede  například  zrušení  či  výrazné  omezení  podpory
zaměstnaneckých  benefitů  k  tomu,  že  spousta  malých  a  středních  českých  firem
benefity  přestane  zaměstnancům  nabízet,  což  povede  ke  krachu  spousty  dalších
malých podniků, jejichž podnikání je na čerpání benefitů přímo navázáno. »Obrací se
na nás stále víc domácností, které dříve pomoc nepotřebovaly. Nemohou si najít lepší
práci  a  začaly  se  zadlužovat,«  uvedl  Iva  Kuchyňková  z  Charity  ČR.  I  tento
předpokládaný negativní jev přímo navázaný na opatření vlády tak přispěje k tomu, že
zadlužených  lidí  bude  v  následujících  letech  přibývat.  Na  jednoznačnou  klesající
podporu teď  reaguje SPOLU spojením stran i pro volby do Evropského parlamentu,
které nás čekají  příští  rok,  a  to  i  navzdory tomu,  že  se ODS, TOPka a  lidovci  na
základních věcech v evropské agendě a přístupu ke vztahu ČR k EU neshodnou. Teplá
místečka se však poslancům TOPky i lidovcům natolik zalíbila, že se jich při klesajících
preferencích nehodlají vzdát ani v Bruselu, a jsou proto ochotni vzdát se veškerých
svých  ideálů.  Že  to  například  takovým  lidovcům  není  proti  srsti,  dokazuje  takový
Jurečka každým dnem ve své funkci na sociální politice pro nebo spíše protirodinné
politice této vlády. Když dokázali oklamat své voliče i v rámci vlastního státu, nemám
sebemenších pochyb, že jsou připraveni nás zaprodat i v Bruselu.
  Tak  jako  to  nedávno  udělal  prezident  Pavel,  který  nás  chtěl  v   říjnu  připravit  o
možnost veta. Prezident Pavel, který chudnoucímu národu, jehož miláčkem se tak moc
chtěl stát v prezidentské kampani, nyní ukazuje, jakým způsobem se dá využívat moc
a  jak  se  na  to  dají  využívat  veřejné  prostředky.  Ve  čtvrtek  19.  října  se  totiž  v
prezidentské  Lánské  oboře  odehrála  soukromá  akce  pro  investiční  firmu
WOOD&Company. Tu u ředitele Lesní správy Lány zařizoval Jan Sýkora, spolumajitel
investiční  skupiny  a  také jeden  z  velkých  sponzorů  kampaně  Petra  Pavla.  Během
tohoto lovu byly uloveny kusy za 700 tisíc korun. I když Lesní správa Lány podobné
lovy  za  poplatek  oficiálně  zájemcům  zvenčí  nabízí,  tenhle  hon  se  něčím  lišil.
Neexistovala k němu totiž standardní smlouva či záznam o objednávce. Dokumenty
tak  nebyly,  zveřejněny  před  konáním  akce  v  registru  smluv,  jak  vyžaduje  zákon.
Náhoda,  nebo  si  jeden  ze  sponzorů  kampaně  jako  dárek  za  podporu  užil  hon  za
peníze daňových poplatníků? Hrad se nyní vymlouvá na administrativní chybu. Jaká

 náhoda, že u lovu pro jednoho ze svých největších sponzorů někdo zapomněl. 
   Dovolím si ještě pár slov k předávání vyznamenání 28. října na Pražském hradě.
Celé mi to připadalo jako groteska z nepovedeného filmu. Pominu naprosto prázdný
slabý projev prezidenta národa, který dal světu Borovského, Čapka, Nezvala, Wolkera
nebo  Fučíka  a  další,  jenž  raději,  než  tyto  osobnosti,  citoval  Batmana,  ale
z vyznamenání některých lidí mi bylo trapně. Za ně i za prezidenta Pavla, rozvědčíka
s krycím jménem Pávek. Když totiž vyznamenává tzv. bojovníky proti komunistickému
režimu tento člověk, svědčí to nejen o jeho celoživotním křiváctví, ale i o úrovni těch,
kteří z rukou takového člověka vyznamenání převzali. Ukázkovým případem je paní
Mašínová, sestra chladnokrevných vrahů. A já si jen říkám, co je to za dobu, že takoví
lidé dostávají vyznamenání. 
Na  rozsáhlém  bombardování  Pásma  Gazy  Izraelem  reagoval  Výbor  předsedů
Valného  shromáždění  OSN  výzvou  k okamžitému  příměří  jak  v Gaze,  tak  i  na
Ukrajině. Tuto výzvu podpořil i úřadující předseda Valného shromáždění OSN Dennis
Francis, který o 4 dny později svolal mimořádné plénum Valného shromáždění OSN,
jehož jediným bodem byl návrh Jordánska na uzavření humanitárního příměří mezi
Hamásem a Izraelem. Po třech dnech jednání naprostá většina členských států, tedy
120  ze  193  států  vyzvalo  mezinárodní  společenství  k humanitárnímu  příměří  a
záchraně obyvatel Gazy, na které nejen neustále padaly izraelské bomby, ale kteří
byli Izraelem odříznuti i od dodávek vody, elektřiny, pohonných hmot, léků a potravin.
45  států  se  zdrželo,  mezi  nimiž  byla  i  Velká  Británie,  Itálie,  Německo,  Polsko,
Švédsko,  Finsko,  Dánsko  a  jen  14  států  tuto  pomoc  odmítlo.  Jejich  seznam  je
zajímavý. Jde pochopitelně o Izrael a jejího spojence USA, a dále Fidži, Mikronésie,
Marschalovy  ostrovy,  Papua  Nová  Guinea,  Guatemala,  Nauru,  Paraguay,  Tongo,
Rakousko,  Maďarsko,  Chorvatsko a  ČR.  Velvyslanec  ČR při  OSN,  bývalý ministr
zahraničí Jakub Kulhánek, vysvětlil odlišný postoj ČR od většiny členských států EU
tím, že v rezoluci chyběl požadavek na propuštění rukojmích i ostré odsouzení útoku
Hamásu  na  Izrael  ze  7.  října.  Izrael  odmítl  rezoluci  respektovat  a  Gaze  hrozí
bezprecedentní  humanitární  katastrofa.Hlasování  tak  rozhořčilo  českou  ministryni
obrany Černochovou, že ta překvapila i světovou veřejnost výzvou, aby ČR vystoupila
z OSN,  která  podle  ní,  »fandí  teroristům  a  nerespektuje  právo  na  sebeobranu«.
Černochové  se  vysmál  například  bývalý  portugalský  ministr  Bruno  Macaes,  který
podotkl,  že  Černochová  »tím  chce  říct,  že  by  Česko  mělo  vypadnout  z planety
Země«.  Pochopení,  ale  ministryně  nenašla  ani  u  pravicových  odborníků,  neboť
například Michael Romancov označil  její výrok za »nekompetentní a nesmyslný« a
upozornil na fakt, že i větší, lidnatější a silnější Taiwan už dlouho usiluje o vstup do
OSN. Černochová zdůraznila, že »Hamás vyvraždil více než 1400 Izraelců, což je na
počet  jejich  obyvatel  více  obětí,  než  zavraždila  Al-Kajdá  11.  9.  2001  v USA«.
Opomenula přitom fakt, že dosavadní počet palestinských obětí v Gaze je více než
8000  zabitých,  z nichž  je  více  než  3500  dětí,  tedy  počet  mnohonásobně  vyšší.
Černochová argumentovala i tím, že »podle článku 6 Charty OSN lze vyloučit členský
stát,  který  soustavně  porušuje  principy  uvedené  v Chartě,  mj.  i  ten  princip,  že
všechny  členské státy  se  mají  zdržet  hrozby  silou  nebo  použití  síly  proti  územní
celistvosti nebo politické nezávislosti jakéhokoliv státu«. A OSN nevyloučila ani Irán,
ani Rusko. Černochová však tiše přešla fakt, že podle tohoto článku by USA musely
být vyloučeny z OSN přinejmenším v roce 2003, kdy napadly Irák bez mandátu OSN,
o  dřívějším  bombardování  bývalé  Jugoslávie  či  Sýrie  nebo  i  přepadení  malého
ostrova Grenady ani nemluvě. 
  K deeskalaci  konfliktu  a  k ochraně  života  civilistů  vyzval  i  Mezinárodní  výbor
Červeného  kříže,  který  vedení  války  komentuje  jen  zřídkakdy.  Tento  Výbor  je  i
strážcem  Ženevských  konvencí,  tedy  válečného  práva,  které  Izrael  nyní  jasně
porušuje.  Izrael  i  nadále  nutí  Gazany,  aby se  ze  severu  Pásma přesunuli  na  jih,
zvláště do oblasti Khan Younis, kterou však Izrael vzápětí bombardoval. .

 Ze zprávy p ředsedkyn ě OV KSČM s.Evy Vl čkové 
na Okresní konfer enci KS ČM v Kladn ě  30.10.2023

Tradičně  vždy  připomínám  kladenská  historická  výročí,
vážící se k datu okresní konference. Máme rok 2023, což
je 105  let  od vzniku samostatného Československa. Jak
tomu bylo na podzim roku 1918 na Kladně?

  Od  vzrušeného  jara  docházelo  k dalším  častým  stávkám.  Pro  nedostatek  uhlí
musely být zastaveny některé provozy kladenských hutí – kovárny, válcovny, lisovny
aj. a další závody. Vedení kladenské sociální demokracie nevyužilo situace a do čela
tohoto živelného hnutí se  nepostavilo. Stejně se chovalo vedení celé strany.
  Na  14.  října 1918 byla vyhlášena generální  stávka proti  výv ozu potravin  do
rakouských  zemí.  Představitelé  české  buržoasie  nejdříve  souhlasili,  protože
drancování  českých  zemí  bylo  i  proti  jejich  zájmům.  Když  ale  stávka  přerostla
v revoluční  konání  dělnické  třídy,  nutili  vedení  sociální  demokracie,  aby  stávku
odvolalo. Bylo však již pozdě. Stávka ve všech pr ůmyslových oblastech prob ěhla
úsp ěšně.  Na Kladensku byla generální stávka úplná. Na kladen ském nám ěstí
se sešlo  50 tisíc pracujících, kte ří provolávali hesla : „Pry č s válkou!“ „Hanba
monarchii!“  „A ť žije ruská revoluce!“ 
   Nebylo pochyb, že monarchie končí. Avšak vinnou pravicového vedení Socialistické
rady se teprve 28. říjen stal dnem vyhlášení samostatného státu.
 Okolo 5. hodiny odpoledne 28. října byla zastavena práce v kladenských hutích
a na kladenském nám ěstí se sešla oslavná manifestace. Vlna nadšení p řekryla
revolu ční požadavky.   
    Manifestace se opakovala i  29.října za ú časti  60 tisíc  ú častník ů,  kde řečníci
vybízeli k národní kázni a důtklivě připomínali opětný návrat do práce  30.října .
    Máme  dnes  30  října,  takže  my  také  se  vrátíme  k práci.  Stojíme  opět  před 
zásadním úkolem. Připravit se na nadcházející volby. Už se nemůžeme vymlouvat na
následky pandemie, jen se musíme snažit o obnovení činnosti  organizací, aby lidé
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věděli,  že  komunisté  jsou  tu  stále  a  připraveni  hájit  jejich  zájmy.  Nesmíme  ztratit
schopnost empatie, vzájemné úcty,  respektu a soudružského chování.  Pokud se to
podaří,  budeme  schopni  obnovit  sílu,  jednotu  a  společenský  význam  levicového
komunistického  hnutí  v  naší  společnosti,  byť  a  to  zdůrazňuji,  nebude  to  cesta
krátkodobá a snadná.    
    Dnes, my,  komunisté i  jako občané ČR, vnímáme, že  se svět  nachází  ve stále
složitější situaci.  „Jsme ve válce!“ To je věta, kterou nyní často slýcháme od různých
politických představitelů. Válečný konflikt na Ukrajině, nyní i Izrael versus Hamás. Vadí
mi,  že  vedení  našeho  státu  vždy  preferuje  jen  jednu  stranu  konfliktu,  aniž  hledá
objektivní informace. Zatím v žádné válce nejsme a prý nám  nehrozí ani teroristické
akce.  Současné  vojenské  konflikty  na  Ukrajině  i  v Pásu  Gazy  se  dají  jen  těžko
vysvětlovat, ale umírají při  nich lidé. My, komunisté, odmítáme jednoznačně válku a
požadujeme  jednání  vedoucí  k míru.  A  nechápeme  výkřik  paní  ministryně  války
Černochové o naše vystoupení z OSN, když v rezoluci žádají  vyjednání o příměří.  
    Nyní k našim záležitostem.  Aktuální stav členů okresní stranické organizace je
577 členů, při konferenci v b řeznu 2022 nás bylo ješt ě 816.  Trend poklesu, který
nelze vyrovnat příjmem nových členů, bohužel, nadále pokračuje. Členové od nás ve
většině neodcházejí ze své vůle a zůstala po nich velká mezera v činnosti. Těžce jsme
se loučili  s každým členem, zejména když byl  mladšího věku a aktivně  pro KSČM
pracoval.  Nebudu  zde  naše  zemřelé  členy  jmenovat,  ale  poprosím,  abychom  jim
věnovali tichou vzpomínku.

   Naše  okresní  organizace  je  stále  jednou  z největších,  ale  také  nejstarších
v republice. Průměrný věk činí 78 let. Mnoho našich členů se tak již nemůže zapojovat
do plnohodnotného stranického života. 

    Přijímání  nových členů  zůstává slabinou všech stranických organizací.  Mladí  se
k nám  příliš  nehrnou,  ale  to  je  záležitostí  všech  tradičních  politických  stran.  Od 
konference 2022 do  dnes  bylo přijato  9 nových členů. Letos  zatím pouze 1.  
    Je  prokázáno, že když je práce ZO vidět na veřejnosti, přijdou i zájemci o členství,
jako je tomu ve Stochově.   Důležité   je, mladé členy podchytit a získat je pro aktivní
práci. Snažit se je především zapojovat do komunální politiky a pro jejich další růst i
jako posluchače  Střediska politického vzdělávání  Jana Švermy. V posledním roce se
nám však také příliš nedařilo získávat nové posluchače, přičemž věk není omezujícím
limitem. Navíc je znát, že znalosti dějin dělnického hnutí a základů marxismu jsou již i
u  střední  generace minimální.   Problém s posluchači  je,   bohužel,  nejen  v  našem
 okrese, takže letos funguje jen jeden společný ročník.  Tam, jak jsem slyšela,   bude
omezena právě ona základní teorie. 
   Politické vzdělávání  členské základny je  už všude slabou stránkou.  Hledali  jsme
různé  formy,  jak  na  členy  působit.  Bývaly  to  tzv.  politické  aktuality  či  besedy  na
členských schůzích,  ale jak  ubývá členských schůzí  i  účast  členů  na nich,  ztrácejí
pomalu  svůj  význam.  Také  besed  s významnými  hosty  bylo  málo.  Ale  mám  pro
všechny  dobrou  zprávu.   Ve  středu  6.prosince  p řijede  do  našeho  m ěsta
předsedkyn ě  ÚV  KSČM  s.Kate řina  Kone čná  a  bude  besedovat  v     sále
Baráčnického domu, neboli U Meissner ů od 15.30 hodin.      
Jen pro zajímavost. Ve Sládečkově muzeu 17. října se několik nás zúčastnilo natáčení
podcastu Přepište dějiny, týkajícího se historie první poloviny 20.století na Kladensku.
Byli jsme zvědavi, jak na tuto dobu nahlížejí dnešní historici. U pana Martina Gromana
bylo  cítit  trochu  zdrženlivosti  vůči  levici,  ale  pan  Michal  Stehlík,  prý  odborník  na
Antonína Zápotockého, který měl větší podíl na této přednášce, mne mile překvapil.
Nebyla  tam  žádná  dehonestace.  Vzpomněl  některé  kladenské  osobnosti,  včetně
fotbalisty  Františka  Kloze  či  Antonína  Čermáka.  Asi  také  chtěl  publikum,  vesměs
mladé, upozornit na poměrně neznámou osobu – Aloise Munu, současníka Antonína
Zápotockého. Myslím, že jen dva jsme se přihlásili, že o něm něco víme. On také mj.
deset  let  redigoval  naši  SVOBODU.  Jeho osoba byla  opravdu v historii  dělnického
hnutí  trochu  potlačena,  protože  z  radikálního  komunisty  přešel  do  sociální
demokracie.  Ale  my,  kladenští  komunisté,  o  něm  dobře  víme.  Také  mne  potěšilo
vzpomenutí  na  Volnou  socialistickou  školu  práce,  jako  významný  experiment
v sešněrovaném školství. Byl to opravdu zajímavý večer. 
    Ale teď  opět  k naší současné činnosti. Řídící  a organizátorská činnost okresního
výboru vůči ZO byla vesměs hodnocena kladně. Týkalo se to přijímání úkolů a opatření
pro zajištění komunálních voleb v uplynulém roce, byť s nulovým výsledkem. Stále se
nám nedaří   aktivní obnovení činnosti organizací,  což nyní potřebujeme, hlavně  pro
zaměření se na volby do evropského parlamentu a později  volby krajské a senátní,
pokud je naši litoměřičtí sousedé budou konat.
   Osvědčovalo  se  delegované  složení  okresního  výboru.  Práva  delegovat  svého
zástupce využilo  33 ZO KSČM a na dnešní konferenci již jen 30.  Zasedání se konají
dle plánu.    Výkonný výbor OV KSČM pracoval  9 členný, v čele s předsedkyní a třemi
místopředsedy. nyní jsme se rozhodli ho opět rozšířit na 11 členný.   Porady předsedů
Kladno město a venkov, se konají dle plánu, lze však konstatovat, že se jich zúčastňují
stále ti samí, ostatní nebyli schopni ani poslat zástupce. Slánsko prakticky nefunguje.   
      Stranické hospodaření se provádí na základě  schváleného rozpo čtu na daný
rok.     Příjmy okresní  organizace byly tvořeny členskými příspěvky a prostředky za
pronájmy prostor obou sekretariátů.   OV KSČM  spravuje a užívá nemovitý majetek
strany,  jímž jsou  dvě  budovy sekretariát ů  v Kladn ě  a  Slaném.   Zrekonstruovaná
budova ve Slaném se   4 pěknými nájemními byty,  přináší  do pokladny ÚV nemalé
prostředky. Už došlo k nutné výměně jedné z nájemnic garsonky. Správa objektu není
jednoduchá i otázka nájemného,   zejména v souvislosti s energetickou krizí. Centrum
musí proto přepracovat nájemní smlouvy. Přízemní prostory nejsou dosud využívány
pro naše potřeby a akce -  až na první  -  12.října pro celoměstskou schůzi  slánské
organizace. Tady budeme muset intenzivně hledat jejich využití.
 Propagandistická činnost  je důležitou součástí  stranické práce.Haló noviny ,  jediné
noviny s ryze českým vydavatelem, a jediný náš sdělovací prostředek, protože náš
vstup do médií, jako neparlamentní strany, je minimální, se změnily  na týdeník Naše
pravda.  Doporučujeme  objednat  si  předplatné,  je  levnější  a  obsahuje  i  televizní
zpravodaj. Existuje ještě další možnost,– a to je internetový iportal24.cz..  
   My se snažíme ve SVOBODĚ, pro informování našich členů přinášet články, které se
objeví na internetových stránkách KSČM a zejména Iportálu24. 
   Týdeník  OV KSČM, SVOBODA, má již  svůj   132.  ročník.  OV KSČM jej  nadále
vydává, i když její náklad také ubývá, nyní je 330 výtisků. Děkuji z tohoto místa všem
těm, kteří se starají, aby se  Svoboda dostala ke svým čtenářům. Letos byl vyhlášen již
61. ročník tradiční dopisovatelské soutěže „Memoriál Františka Křížka“.
    Nezastupitelná  je  funkce  SVOBODY jako anonce konání  společenskopolitických
akcí,  nejen  okresního  charakteru..   Stránek  SVOBODY využívají  i  další  občanská
sdružení  a  zájmové  organizace.  Nejčastěji  a  pravidelně  Diaklub  a  Klub  českého
pohraničí, nyní méně častěji  Levicové kluby žen Violka a Jitřenka Kladno.    
  Okresní výbor a  SVOBODA zajišťují i další  propagandistickou činnost –  výtvarné
zpracování a tisk pozvánek a diplomů pro vlastní akce, ale zejména návrhů přáníček
k MDŽ a novoročenek, z nichž většina je určena nečlenům KSČM.

   Jistě víte, že existují webové stránky OV KSČM Kladno, naleznete na nich týdeník
SVOBODA, aviza akcí, galerii fotografií a další. Za jejich správu děkuji s.Nyšovi.
    Jinak  všechny  centrální  stranické  materiály  jsou  v elektronické  podobě  na
tzv.EDDu,  což  je  elektronická  evidence  dokumentů  KSČM.  K přístupu  musíte  mít
heslo. My jsme často tuto možnost nabízeli, zjm. našim funkcionářům a zastupitelům,
ale prakticky nikdo o vstup do této databáze neprojevil zájem.
 V posledních letech KSČM zcela  prohrála své  volební bitvy. Nedaří se nám   řešit
problém,  co  chtějí  lidé  a  co  jim  nabízíme my.  Nelze  se  podbízet,  ale  je  potřeba
přesvědčovat o správnosti našich cílů. A máme cíle? A víme jak na to ?   
  Při  volbách jsme používali  volební  noviny a  budeme nadále  využívat  i  letáky a
plakáty. Ve velkých městech formou placeného výlepu, na obcích   vlastními silami.
Víme také, že v mnoha obcích plakáty nelze vylepit, protože není žádná výlepová 
plocha. Ale plakáty volby nevyhrají. Bude třeba lépe a více  oslovovat občany, jestliže
chceme rozšířit svůj vliv, aby vůbec se dozvěděli, že komunisté jsou tu stále. Také na
sociálních sítích   a to v odkazu KSČM i vlastních, představovat program KSČM pro
Českou republiku a její občany. Sociální sítě nejsou jen pro mladé, lze konstatovat, že
přibývá starších občanů, kteří sociální sítě pravidelně  navštěvují.
  Ale pro všechny platí,  že je   nutno si uvědomit,  že máme děti,  vnoučata a další
příbuzné a blízké. Jestli dokážeme přesvědčit tyto o našich postojích a ve prospěch
 naší strany, tak je to velký díl prospěšné práce.
  Jak se budeme prezentovat na veřejnosti? Účastí na různých protestních akcích na
podporu  ochrany  míru  či  oprávněných  práv  prostých  občanů.  Konáním  vlastních
společenských akcí. Již tradičně  oslavy MDŽ. Ty úspěšné okresní byly v březnu 2022
i  2023 v sále Baráčnického domu v Kročehlavech. Samozřejmě byly  okresní 1.máje
na Sítné.  A věřím, že bude ještě hodně příležitostí tradičních i nových.  
  Naše  konference  jednou  v řadě  stranických  jednání  před  následnou  krajskou
konferencí  25.listopadu, kde se bude tvořit  krajská kandidátka.  Již 18.listopadu na
mimořádném zasedání ÚV KSČM se dozvíme složení kandidátky pro volby do EP. 
   Závěrem  lze  shrnout,  že  jakého  volebního  výsledku  ve  volbách  v příštím  roce
dosáhneme, abychom se důstojně vrátili na politickou scénu, to záleží především na
úsilí a práci nás všech a bude to předzvěst výsledku v pro parlamentní volby 2025. 
    Nakonec chci poděkovat všem našim členům za podporu a popřát do dalších dní
dobré zdraví, pevné nervy a optimismus.      Čest naší společné práci!
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Sověti měli na Slovensku a v Čechách také svou rozvědku. Byla snaha co nejvíc ji
posílit. V říjnu 1940 byl úspěšně vysazen na Slovensko s vysílačkou poručík v záloze
Kapišovský. Navázal spojení se zpravodajci Sovětů, dokonale splynul s prostředím.
Po povolání do armády  předával informace o přesunech vojsk.  Následovaly další
výsadky, po napadení SSSR se intenzita zvýšila. Většinou však úspěch nepřinesly.
Bylo  více příčin.  Nebyla možnost  dobře  prověřit  minulost  vysílaných,  nemohl  být
poskytnut kvalitní výcvik. Ani dobrý materiál, padáky – dva parašutisté se zabili  při
seskoku, jiní se zranili. Ne vždy byl výsadek dopraven na místo určení, letci skupinu
vypustili buď nad Polskem či Maďarskem.  Hlavně pak zrádci, Svoboda jich ve svých
vzpomínkách uvádí hned sedm. Většinou po odhalení přistoupili  na spolupráci pro
záchranu svých životů, byl i takový, který už s cílem zradit do akce šel. 20.8.1941 byli
vysazeni  Mišutka a Jágrik  s úkolem posílit  Kapišovského skupinu.  Mišutka – před
emigrací  vedoucí  Hlinkovy  mládeže  na  Slovensku,  zamířil  rovnou  na  Gestapo.
Objížděl  všechny  mu  známé  agenty  a  vydával  je  na  smrt.  Pak  cosi  velkého
zpronevěřil a sami Němci ho poslali do koncentráku. Všechny události z odboje u nás
doma  popisuje Svoboda také díky zachovalým dokumentům Gestapa.  Byla prohraná
bitva. Žádná ze skupin  vytčených cílů nedosáhla, přes obětavost a hrdinství našich
pomocníků doma. Nepodařilo se navázat pravidelné spojení s Moskvou.

Paní  Irena Svobodová s rodinou a přáteli - Bohdan Sahánek, Antonín
Rait,  se ihned po okupaci zapojila do odbojové činnosti.  Nejdříve se
zaměřili  na pomoc rodinám uprchlých a zatčených, když se dozvěděli
o parašutistech, začali je ukrývat. Také v domě Svobodových, kde našli
v podkroví azyl Žurek a Brauner. Přesto, že paní Irena byla v seznamu
podezřelých  osob.  (Už v  září  1939  k  ní  Gestapo  vtrhlo,  kde  že  je
manžel. Rodina sehrála divadlo, nechce o něm slyšet,  opustil je pro
jinou.)  Došlo  k  tomu  tak,  že  13.  září  1940  skupina  parašutistů  ve

složení npor. Němec, četaři Ryš, Brauner a svob. Kasík místo v Beskydech přistála u
Kroměříže.  Ukryli  padáky,  vysílačku zatím ponechali  v  hromadě  shrabaného listí  v
parku  zámečku  Dřínov.   Hledali  spojení  a  úkryt,  dva  byli  zraněni.  Ženy,  které
pracovaly na poli, objevily padáky, ze strachu to oznámily. Začal hon po parašutistech.
Když chtěli  vyzvednout  vysílačku,  viděli  rojení  četníků  a místní  jim řekli  o tom, že
pátrají po parašutistech. Irena s paní Raitovou navštívily Dřínovského řídícího učitele
Dedka, kterého požádali, aby vysílačku vyzvedl.  Ten jim sdělil, že zámeček obsadil
pátrací  oddíl  SS.  Přesto se tam vypravil,  kastelánovi  řekl,  že jde trhat bylinky pro
výuku. Vysílačku našel, ale nevyzvedl, protože skupina žen prováděla úklid parku a
nemohl riskovat prozrazení. Bylo zřejmé, že bude objevena. Poslední možnost byla
následující noc. Vyzvednutí padáku i vysílačky provedli na poslední chvíli paní Irena a
četník Pavličík, odvezli lékařským autem MUDr Dubovského  ke Svobodovým. Odtud
se  vysílalo  poprve,  další   spojení  se  uskutečňovalo  z  bytu  učitele  Semeráda  v
Ratajích. Rataje ležely totiž v hluchém prostoru vysílače. Mimo provoz byla ukrývána
na zahradě paní Ireny. Další lidé obsatarávali  jídlo, dokumenty. Gestapo vědělo, že k
padákům patří i výsadek, nasadilo také vojsko, úkryt bezpečný nebyl. Koncem září
zazvonilo komando u Svobodů. Irena zrovna psala konspirativní dopis, v podkroví dva
parašutisté. „ Zoe, zdrž je, nejsem doma. Varovala Ryše, utekla zadím vchodem. Ryš
sešplhal po laně, přeručkoval na střechu druhého domu. Pozoroval ho dvanáctiletý
chlapec.  „Neviděl  jsi  mě,  nesmíš to nikomu říct!“  Plácli  si  na to rukou. Skaut drží
slovo, do konce války nic nikomu neřekne. Zatím výslech,  Zoe usedavě pláče - už
jsou to dva roky, co nás opustil. Nechci o něm ani slyšet. Přitom uklízí špatně ukrytý
dopis  i  mapu.  Pak  přijde  jako  z  nákupu  paní  Svobodová.  Co  váš  muž,  nějaký
Svoboda mluvil z Moskevského rozhlasu. Ale to je nesmysl, lump, utekl přece k té
potvoře do Uherského Brodu!  Ještě  tentoktát to prošlo.  Co ovšem netušila,  že do
protějšího domu tajně  nasadili pozorovatele - pod hrozbou zastřelení o tom museli
domácí  mlčet.  V říjnu vtrhlo Gestapo k Raitům, nejen  že  se podařilo  zamaskovat
černou domácí porážku prasete, nepodařilo se  ani dnes nic zjistit  o výsadkářích. Na
to musel být zase zrádce. Jmenoval se Čihánek. Prozradil Gestapu Ryšova bratra,
který skupině opatřoval potravinové lístky. Ten za beztrestnost rodiny přijal spolupráci
s Gestapem.  Pak  byl  dopaden Kasík  a také zradil.  Dostal  za  úkol  pomocí paní
Svobodové najít Ryše, proto ji zatím ponechali na svobodě. Potřebovali najít i zbylé, z
jejího bytu přichystali past. Proč past nesklapla, o tom příště. Hruban
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